

[1]邵新宏,于游,张才全.miR-34a靶向调控NOTCH1基因对SW480细胞增殖的影响[J].第三军医大学学报,2012,34(22):2297-2301.

Shao Xinhong, Yu You, Zhang Caiquan. Inhibitory effects of miR-34a on NOTCH1 gene expression and SW480 cell proliferation[J]. J Third Mil Med Univ, 2012, 34(22): 2297-2301.

[点击复制](#)

miR-34a靶向调控NOTCH1基因对SW480细胞增殖的影响

《第三军医大学学报》 [ISSN:1000-5404/CN:51-1095/R] 卷: 34 期数: 2012年第22期 页码: 2297-2301 栏目: 论著 出版日期: 2012-11-30

Title: Inhibitory effects of miR-34a on NOTCH1 gene expression and SW480 cell proliferation

作者: [邵新宏](#); [于游](#); [张才全](#)
重庆医科大学附属第一医院胃肠外科

Author(s): [Shao Xinhong](#); [Yu You](#); [Zhang Caiquan](#)
Department of Gastrointestinal Surgery, First Affiliated Hospital, Chongqing Medical University, Chongqing, 400016, China

关键词: [微小RNA](#); [NOTCH1基因](#); [靶向调节](#); [细胞增殖](#); [结直肠癌](#)

Keywords: [miRNA](#); [NOTCH1 gene](#); [targeted regulation](#); [cell proliferation](#); [colorectal cancer](#)

分类号: R394.3;R730.23;R735.35

DOI: -

文献标识码: A

摘要: **目的** 探讨miR-34a靶向调控NOTCH1基因表达而对结肠癌SW480细胞增殖的影响。**方法** 通过生物信息学预测, NOTCH1为miR-34a特异性靶基因。构建含miR-34a结合位点的NOTCH1基因3' -UTR域荧光素酶报告载体。通过荧光素酶报告载体系统检测miR-34a与NOTCH1的3' -UTR相互作用对荧光素酶活性的影响;免疫印迹技术检测miR-34a对NOTCH1蛋白表达的影响。采用MTT法及流式细胞检测转染miR-34a对SW480细胞增殖的影响。**结果** 经过酶切及基因测序鉴定, NOTCH1基因3' -UTR序列的双荧光素酶报告重组质粒构建成功;荧光素酶结果显示在SW480细胞中加入miR-34a的类似物和重组载体, 荧光素酶的活性是只加入空载体的SW480组53.4% ($P=0.0038$);而在HEK293细胞中加入miR-34a的抑制物和重组载体, 荧光素酶的活性是只加入空载体的HEK293组145% ($P=0.0021$), 说明miR-34a有与NOTCH1的3' -UTR位点相结合。免疫印迹结果显示在SW480细胞中加入miR-34a的类似物, NOTCH1蛋白的表达水平是未处理SW480组下降53.6% ($P<0.05$);而在HEK293细胞中加入miR-34a的抑制物, NOTCH1蛋白的表达水平较未处理HEK293组升高78.9% ($P=0.03$), 说明miR-34a负性调控NOTCH1蛋白的表达。miR-34a过表达的SW480细胞较未处理的SW480的生长速度明显减慢 ($P<0.05$), 且阻滞在G₀-G₁期, 说明miR-34a过表达后能抑制SW480细胞增殖。**结论** miR-34a负性靶向调控NOTCH1基因的表达而抑制SW480细胞的增殖。

Abstract: **Objective** To analyze the effect of miR-34a on NOTCH1 gene expression and SW480 cell proliferation. **Methods** NOTCH1 was predicted to be the specific target gene of miR-34a by bioinformatics. The dual luciferase vector

[导航/NAVIGATE](#)

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

[工具/TOOLS](#)

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(1066KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

[查看/发表评论/Comments](#)

[统计/STATISTICS](#)

[摘要浏览/Viewed](#) 200

[全文下载/Downloads](#) 80

[评论/Comments](#)

[RSS](#) [XML](#)

containing 3' -UTR of NOTCH1 gene was constructed, and the 3' -UTR was regarded as the binding site of miR-34a. The effect of miR-34a interaction with the 3' -UTR of NOTCH1 on luciferase activity was detected with a dual luciferase assay system. The expression level of NOTCH1 protein affected by miR-34a was detected by Western blotting. The proliferation of SW480 cells transfected with miR-34a was measured by MTT assay and flow cytometry. Results The dual luciferase recombinant vector containing the 3' -UTR of NOTCH1 gene was successfully constructed and verified by enzyme digestion and gene sequencing. The luciferase activity significantly reduced to 53.4% in the SW480 cells co-transfected with the recombinant vectors and miR-34a mimics as compared with the SW480 cells transfected with empty vectors ($P=0.0038$), while the luciferase activity significantly was enhanced to 145% in the HEK293 cells co-transfected with the recombinant vectors and miR-34a inhibitors as compared with the HEK293 cells transfected with empty vectors ($P=0.0021$). The results of the luciferase assay revealed that miR-34a could negatively regulate the luciferase activity by interacting with the 3' -UTR of NOTCH1. Western blotting results demonstrated that the NOTCH1 protein level in the SW480 cells transfected with miR-34a mimics decreased by 53.6% as compared with the untreated SW480 cells ($P<0.05$), while the NOTCH1 protein level in the HEK 293 cells transfected with miR-34a inhibitors increased by 78.9% as compared with the untreated HEK293 cells ($P=0.03$). NOTCH1 protein expression was negatively regulated by miR-34a. The growth of SW480 cells transfected with miR-34a was much slower than that of the untreated SW480 cells, and the cells were arrested at G_0 - G_1 phase, suggesting miR-34a overexpression could inhibit the proliferation of SW480 cells. Conclusion miR-34a negatively targetedly regulates the expression of NOTCH1 and inhibits the proliferation of SW480 cells.

参考文献/REFERENCES

邵新宏, 于游, 张才全. miR-34a靶向调控NOTCH1基因对SW480细胞增殖的影响[J]. 第三军医大学学报, 2012, 34(22): 2297-2301.

备注/Memo: -
